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PLZEŇSKÝ KRAJ  

Zápis z Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Plzeňského kraje  

 
Prezence  
(bez titulů) 
Přítomni Vladimír Tichý, Martin Baxa, Roman Černík, Magdaléna Daňková, 

Lukáš Kopecký, Jaroslav Šobr, Jana Tomšíková, Eva Trůková, Michal 
Vozobule, Jiří Winkelhöfer 

Nepřítomni  

Omluveni Vladimír Kroc 

Hosté Rudolf Salvetr, Jaroslava Havlíčková, Alexandra Weberová, Pavel 
Beneš, Tomáš Kuba 

Na vědomí Odbor kancelář ředitele KÚPK (kopie prezenční listiny) 

 

Program 
 
 
 

1. Zahájení 
2. Informace o výsledcích jednání ZPK a návrhy na zajištění úkolů vyplývajících 

z jeho usnesení 
3. Analýza vývoje počtu žáků na středních školách v Plzeňském kraji 
4. Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 
5. Plán činnosti na kalendářní rok 2021 
6. Různé 
7. Diskuze 
8. Závěr 

 
 
 
 

Číslo zasedání 1. 

Datum konání  7. 1. 2021 

Místo konání On-line formou Microsoft Teams 

Zpracovatel 
zápisu 

Jana Filípková 



 

2 
 

Zápis z jednání 
Číslo Typ  Text 

1 I 

První zasedání výboru zahájil Vladimír Tichý, předseda výboru. Konstatoval, 
že zasedání bylo řádně svoláno a všichni členové výboru obdrželi pozvánku 
s návrhem programu zasedání dne 22. 12. 2020. S ohledem na opatření proti 
šíření Covid-19 je toto jednání organizováno on-line formou přes aplikaci MS 
Teams. Předseda přivítal všechny přítomné členy výboru a hosty. Zároveň 
omluvil z jednání nepřítomné členy – pana Vladimíra Kroce. Členové výboru 
byli seznámeni s formou hlasování, které proběhne formou písemného 
hlasování v chatu. 

1 O, P 

Předseda výboru konstatoval, že zasedání výboru je usnášeníschopné. 
Počet přítomných členů: 10 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen pan Martin Baxa. 
 
 
 
 
Předseda výboru představil návrh programu jednání dle pozvánky. Bylo 
navrženo doplnění programu o bod - Analýza vývoje počtu žáků na středních 
školách v Plzeňském kraji. 
 
 
 
 

Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

2 I 

Vladimír Tichý seznámil členy výboru s výsledky jednání ZPK ze  
dne 21. prosince 2020.  
 
Zastupitelstvo schválilo rozpočet kraje pro rok 2021. Výdaje oblasti školství jsou 
ve výši 440 mil Kč, jsou tedy o cca 7% nižší než v loňském roce.  
Výdaje pro tělovýchovu a sport jsou schváleny ve výši 78 mil, což je o téměř 
28 % méně než v předchozím roce.  
 
Rada Plzeňského kraje bude na svém lednovém zasedání schvalovat 
vyhlášení dotačních programů v oblasti mládeže a sportu. 
 
Informace doplnil pan Rudolf Salvetr, uvedl, že nedošlo k nějak zásadnímu 
snížení kapitoly školství. Dle výběru daní v letošním roce je přislíbeno případné 
navýšení rozpočtu během roku. 
Zmínil možnost čerpání finančních prostředků do výstavby sportovní 
infrastruktury z prostředků poskytnutých z Národní sportovní agentury. 
 
Jaroslava Havlíčková doplnila, že schválený rozpočet zahrnuje provozní 
prostředky pro všech 78 zřizovaných organizací. Do rozpočtu byla zahrnuta 
částka na zajištění činnosti školního statku, který byl transformován pod Střední 
školu zemědělskou a potravinářskou v Klatovech. 
 
 
 
K tomuto bodu přijal výbor usnesení č. 1/21 

Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

3 I 

Pavel Beneš z Regionální rozvojové agentury Plzeňského kraje představil 
Projekci počtu žáků středních škol v Plzeňském kraji pro období 2020-2030 
zpracovanou na žádost Odboru školství, mládeže a sportu v rámci Paktu 
zaměstnanosti Plzeňského kraje. 
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Členové výboru byli seznámeni s metodikou a parametry provedené analýzy. 
Cílem projekce je zachycení vývoje počtu žáků, tříd na středních školách 
v Plzeňském kraji s ohledem na demografický vývoj. Uvedená projekce je 
velice podrobná, zabývá se jednotlivými územními obvody, konkrétními 
školami, druhy oborů ale i samotným počtem jednotlivých tříd.  
Z analýzy vyplynulo, že v roce 2026/2027 bude nárůst v počtu žáků středních 
škol o 29 %. Tento nárůst bude trvat několik let a ani v roce 2030 nedojde 
k rapidnímu snížení. (např. v roce 2014/2015 bylo na SŠ evidováno 20 348 
žáků, v roce 2026/2027 se dle projekce počítá s nárůstem na více než 27 tis. 
žáků, přičemž v dalších letech se bude stabilně držet na počtu 25 tis.) 
 
K největšímu nárůstu žáků, a to ze ¾ dojde právě v okrese Plzeň-město. 
Největší nárůst se očekává u oborů skupiny M – tzn. úplné střední vzdělání 
s maturitní zkouškou, a to o 3 tisíce žáků, což je nárůst o 35 %. O 30 % se 
očekává také nárůst u oboru skupiny H, což představuje 1,3 tis. žáků. U 
gymnázií je nárůst podobný jako u skupiny M, tzn. okolo 35 %. U víceletých 
gymnázií se takový nárůst nečeká, neboť k němu již několik let dochází. 
 
Zásadním problémem na základě této projekce se jeví i vývoj počtu tříd, což 
přímo souvisí se samotnou kapacitou budov jednotlivých středních škol. 
Z materiálu vyplývá, že by do roku 2026 mělo dojít k nárůstu o přibližně 230 
tříd. Jen v samotné Plzni pak o 175 tříd. U ostatních okresů je nárůst  
v řádu 7-15 tříd. S tím vším samozřejmě souvisí i nárůst počtu absolventů 
z jednotlivých skupin oborů. 
 
Jaroslava Havlíčková na závěr prezentace poděkovala za zpracovaný materiál, 
uvedla, že OŠMS bude následně jednat s jednotlivými řediteli škol a bude 
zajišťována kapacita. Pro školní rok 2021/2022 a 2022/2023 by měla být 
kapacita středních škol ještě dostatečná. Je ovšem nutné se na uvedenou 
situaci včas připravit. 
 
Členové poděkovali také za zpracovaný materiál, byla zmíněna potřeba tuto 
informaci přenést i na základní školy, resp. výchovné poradce.  
 

4 P 

Rejstřík škol: 
1. Waldorfská základní škola Dobromysl z.ú. 

• zápis Střední školy s kapacitou 136 žáků 
• zápis oboru Kombinované lyceum s kapacitou 136 žáků 

 
Jaroslava Havlíčková seznámila členy výboru s uvedenou žádostí. Členové 
obdrželi stanovisko OŠMS a žádost Waldorfské základní školy Dobromysl z.ú. 
 
K bodu byl přizván pan Tomáš Kuba – jeden ze zřizovatelů Waldorfské ZŠ 
Dobromysl, který členy výboru seznámil taktéž se svojí žádosti. Zmínil se o 
historii školy, o jejím fungování a o plánech na zahájení výuky v předmětu 
Kombinované lyceum.  
 
Členové vznášeli na pana Kubu konkrétní dotazy s ohledem na případné 
fungování střední školy, a jakým způsobem probíhá výuka na základní škole.  
 
Následně byla mezi členy výboru vedena odborná diskuse z pohledu 
případného povolení zápisu nové střední školy s ohledem na Dlouhodobý 
záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy ČR a PK. Jaroslava 
Havlíčková uvedla, že podmínkou pro zápis nové střední školy, resp. oboru do 
rejstříku škol je, že nový obor bude nahrazovat ve stejné kapacitě a stejné 
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formě jiný aktivní obor vzdělání s maturitní zkouškou v rámci kraje (zde se 
uvažuje pouze o oboru vzdělání ze skupiny – M – tzn. úplné střední vzdělání 
s maturitní zkouškou). 
Žadatel byl během diskuse také dotazován, zda oslovil nějakou soukromou 
školu na území kraje, právě o snížení konkrétní kapacity. Zde pan Kuba uvedl, 
že takto dosud neučinil, ovšem zmínil se o finanční náročnosti takové 
transakce. 
 
Z diskuse vyplynula podpora jednotlivých členů výboru k zápisu Střední školy 
s oborem vzdělání Kombinované lyceum. Následným usnesením výboru byl 
Odbor školství, mládeže a sportu pověřen zjištěním případných volných kapacit 
na středních školách zřizovaných Plzeňským krajem, které by bylo možné 
v souladu s DZ ČR poskytnout pro zahájení výuky na Waldorské SŠ. Někteří 
členové ovšem s ubíráním kapacit na krajem zřizovaných středních školách 
nesouhlasili, zejména s ohledem na představenou projekci vývoje žáků na SŠ.  
 
Výbor prozatím žádost Waldorské základní školy Dobromysl z.ú. vzal na 
vědomí a uložil OŠMS zjištěním případných volných 
kapacit na SŠ zřizovaných PK (o uvedeném bodu bude 
jednáno na dalším jednání výboru dne 4. března 2021) 
 
Protinávrh jednoho z členů na schválení podpory pro 
vznik Waldorské střední školy v Plzni nebyl přijat. 
 
K tomuto bodu přijal výbor usnesení č. 2/21 

Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Pro: 4 
Proti: 1 
Zdržel se: 5 

5 P 

Předseda výboru seznámil členy s navrženým plánem činnosti výboru pro rok 
2021. 
 
Jaroslava Havlíčková uvedla, že termíny byly stanoveny s ohledem na 
plánovaná jednání Rady Plzeňského kraje a 
Zastupitelstva Plzeňského kraje. 
 
K tomuto bodu přijal výbor usnesení č. 3/21 

Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

6 R 

V bodě různé informoval pan Martin Baxa o aktuálních informacích 
z Poslanecké sněmovny. Zmínil připravovanou novelu zákona č. 563/2004 Sb., 
o pedagogických pracovnících, na základě které by mělo dojít k rozvolnění 
odborné kvalifikace jednotlivých učitelů. Zmínil nutnost znovu zavedení 
odborných praxí na středních školách v rámci uzavření škol z důvodu Covid 
pandemie. 
Dotaz byl vznesen na navýšení kapacity parkovacích míst u ZŠ a MŠ pro 
zrakově postižené a vady řeči, Plzeň, Lazaretní 25. 

7 D Diskuse se vedla k jednotlivým projednávaným bodům programu. 

8 O 
Předseda poděkoval všem členům a hostům za účast na zasedání výboru 
a jednání v 17:25 ukončil. Další jednání se bude dle Plánu činnosti na rok 2021 
konat dne 4. března 2021. 

O-organizační, P-k projednání, I-informativní, D-diskusní, R-různé, J-jiné 
 
Pozn. Jednání bylo vedeno formou on-line konference přes aplikaci MS Teams – technicky bylo jednání 
bezproblémové, po celou dobu jednání byli všichni přítomní členové připojeni, pozvaní hosté byli přítomni na on-
line jednání jen během projednávání jejich bodů, tzn. č. 3 a 4. Prezence proběhla formou upozornění připojení 
jednotlivých členů v aplikaci a následným přihlášením se do chatu. Hlasování k jednotlivým bodům probíhalo po 
výzvě předsedy také formou chatu. Nikdo z přítomných členů k takovému způsobu vedení jednání neměl námitek. 
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Přílohy 

Číslo Název přílohy 
1 Prezenční listina – elektronická v MS Teams - neveřejná 
2 Plán činnosti VVVZ na rok 2021 

 
 
 
 
 
 Vladimír Tichý Martin Baxa Jana Filípková 
 
 
 
 
 předseda výboru ověřovatel zpracovatel zápisu 
 
 
V Plzni dne 18. ledna 2021   
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Usnesení z 1. zasedání 

Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Plzeňského kraje, konaného dne 7. ledna 2021 

 

 Typ  Text 

1/21 B Výbor bere na vědomí informace o jednání ZPK dne 21. prosince 2020 

2/21 B/U 
Výbor bere na vědomí žádost Waldorfské základní školy Dobromysl, z.ú. a 
ukládá OŠMS zjištění případných volných kapacit na SŠ zřizovaných PK do 
doby konání příštího jednání výboru 

3/21 S Výbor schvaluje plán činnosti na rok 2021 

B-bere na vědomí, U-ukládá, J-jmenuje, S-schvaluje/souhlasí, D-doporučuje, N-nesouhlasí  

 
 
 Vladimír Tichý Martin Baxa Jana Filípková 
 
 
 
 
 
 
 předseda výboru ověřovatel zpracovatel zápisu 
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Příloha č. 2 
 

Plán činnosti Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Plzeňského kraje na rok 2021 

 
Zasedání č. 1 
7. ledna 2021 
 

- Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje 
- Analýza vývoje počtu žáků na středních školách v Plzeňském kraji 
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 
- Plán činnosti na kalendářní rok 2021 

1. února 2021 je plánováno Zastupitelstvo Plzeňského kraje 

Zasedání č. 2 
4. března 2021 
 

- Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje a návrhy na 
zajištění úkolů vyplývajících z jeho usnesení 

- Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízen 
- Projednání Výroční zprávy o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v PK 

2019/2020 

19. dubna 2021 je plánováno Zastupitelstvo Plzeňského kraje 

Zasedání č. 3 
8. dubna 2021 
 

- Informace o přijímacím řízení na střední školy v Plzeňském kraji pro školní rok 
2021/2022 

- Představení analýzy Regionální predikce trhu práce v PK 
- Aktuální informace o realizaci projektu Krajský akční plán rozvoje vzdělávání 

Plzeňského kraje 
- Aktuální informace o realizaci projektu Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji 
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 

14. června 2021 je plánováno Zastupitelstvo Plzeňského kraje 

Zasedání č. 4 
10. června 2021 
 

- Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje a návrhy na 
zajištění úkolů vyplývajících z jeho usnesení 

- Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 
- Informace o maturitních zkouškách 
- Informace o podpoře technického vzdělávání v Plzeňském kraji 
- Zpráva o činnosti organizací zřizovaných Plzeňským krajem v oblasti školství 
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 

6. září 2021 je plánováno Zastupitelstvo Plzeňského kraje 
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Zasedání č. 5 
9. září 2021 
 

- Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje a návrhy na 
zajištění úkolů vyplývajících z jeho usnesení 

- Kontrola plnění předchozích usnesení výboru  
- Výsledky přijímacího řízení na středních školách v Plzeňském kraji 
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 
- Výsledky jarní části maturitních zkoušek na středních školách v Plzeňském 

kraji 
 
Zasedání č. 6 
11. listopadu 2021 
 

- Kontrola plnění předchozích usnesení výboru  
- Projednání návrhů na změny v rejstříku škol a školských zařízení 
- Plán činnosti na kalendářní rok 2022 
- Zhodnocení roku 2021 

20. prosince 2021 je plánováno Zastupitelstvo Plzeňského kraje 
 


